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ABSTRACT
    The performance of a solar cell under sun radiation is necessary to describe the electrical parameters of the cell. The Prova 200 solar panel analyzer is used for to test a solar cell at Baghdad climate conditions (the experimental measurements had been made at weather temperature in the range between 20-28oC and average wind speed 2.5 km/hr). The results showed that as dust accumulated the solar panel loose power for the first three days, but when the dust had created several layers the power dropped in smaller intervals for the forth days to two weeks. More power and efficiency lose for more exposure days and tilt angle 0o ≥ 30o ≥ 60o ≥ 90o(The results show that modules tilted with larger angles let less dust get accumulated on surfaces) at a fixed time (exposure days) for the fourth angles respectively.    
      Sharp reduction of energy (power) is yield up to 63.2-99.8% of PV (photovoltaic) solar cell under 5Ω resistance load was observed as a result of corresponding shaded percentage area of the cells  5.6-50% from the total cell area. 
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الخلاصة :-
    اداء الخلية الشمسية تحت الاشعاع الشمسي ضروري لوصف الخلية .لقد  استعمل جهاز محلل اداء الخلية بروفا  200 لاختبار لوح شمسي عند الظروف المناخية لمنطقة بغداد ( القياسات العملية كانت ضمن مدى لدرجة حرارة الجو يتراوح بين 20 الى 28 درجة مئوية) . النتائج بينت ان تراكم الغبار يفقد بعض من قدرة الخلية وللايام الثلاث الاولى وعند تراكم طبقات اخرى من الغبار يكون انخفاض القدرة بقيمة اقل ابتداً من اليوم الرابع الى مدة اسبوعين. يزداد نقصان القدرة والكفاءة مع زيادة تعرض الخلية للايام المغبرة وزاوية الميل عند  0≥ 30 ≥  60 ≥  90 درجة (النتائج بينت انه كلما كانت زاوية ميلان الخلية عالية كلما كان تراكم الغبار على سطحها قليل)  وعند زمن ثابت للزوايا الاربعة وعلى التوالي. 
    نقصان كبير وحاد لقدرة  الخلية المربوطة مع حمل 5 أوم ,  يتراوح  بين 62.2- 99.8 % من قدرة الخلية يمكن  مشاهدته  كنتيجة لمساحة تظليل  ما يقابل 5.6-50  % من  مساحة الخلية الكلية. 
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